

# Anniversary Program

# 65

## Programme anniversaire



Thank you to our Sponsors  
Merci à nos commanditaires

### CHAUFFAGE GADBOIS

63 rue Denicourt  
Saint-Jean-Sur-Richelieu  
J2X 4Y5  
514.289.9898  
450.359.9339

### MANUVIE

Suzanne Alepin,  
CGA-CPA, M.TAX TEP, CFP  
Directrice Régionale,  
Marketing, Comptes  
Nationaux  
  
2000 Mansfield Street  
Montréal, Québec  
H3A 2Y9  
Tél. 514 286-7982,  
poste 207982  
Téléc. 514 286-5199  
Suzanne\_Alepin@manulife.com  
manuvie.com



DRE JACINTHE LARIVÉE  
Parodontiste  
Service d'implantologie  
  
382, boul. Saint-Joseph Est  
Montréal (Québec) H2T 1J6  
Tél. : 514-289-8772  
Téléc. : 514-289-1723



61.  
AVE BELMONT  
PONTE-CLARE (QC)  
H9R 2N2  
  
TEL  
(514) 426-9800  
TÉLÉC  
(514) 695-4844  
  
infografplus@videotron.ca



23 novembre 2013 / November 23, 2013  
L'Ambroisie

## The Club Presidents Les présidents du club

1948-49	Syd White	1989	Normand Desrochers
1949-63	Unknown/inconnu	1990	Gilda Martinello
1963-64	Jack McIntyre	1991	Italo Magni
1964-65	Jack Thayer	1992	Dan Vincent
1965-66	Brian O'Malley	1993	Karen Hanna
1966-67	Harry Clark	1994	Eyyup Cam
1967-68	John Clarke	1995	Robert Moreau
1969	Rollie Wood	1996	Colette de Moscovaki
	Marc Vermette	1997	Louise Desmarais
1970	Mike Gingras		Mario Maselli
	Jim McAlpine	1998	Pierre Garceau
1971	Jim Jackson		Dan Vincent
1972	Jack Moores	1999	Jeannine Scott
1973	Frank Hofstetter	2000	Wendy Marshall
1974	Bill Laxton	2001	Jim Tsatsoulis
1975	Stan Beckler	2002	René Kakou
1976	Larry Shenker	2003	Cezar Dragutan
1977	Eric Patterson	2004	Andy Dang-Duy
1978	George Verret	2005	Pierre Lussier
1979	Lefty Tsekrekos	2006	Charles Cron
1980	Raghbir Dhillon	2007	Marise Chabot
1981	Nazar Ahmad	2008	Gilles Pelletier
1982	Vigi Gurushanta	2009	Marie-Paule Gagnon
1983	Raoul Côté	2010	Mathieu Savage
1984	Doris Branscombe	2011	Véronique Sangin-Gagnon
1985	Tony Magistrale	2012	Martina Kugler /
1986	Jacques Lamontagne		Michel Gadbois
1987	John Fowler	2013	Martina Kugler /
1988	Joan Heels		Michel Gadbois

## Charter Officers / Officiers fondateurs

Syd W. White	President
Ed Stevens	Vice-President
Brian E. Newey	Deputy Governor
Ian Craig	Secretary
Godfrey Gourdeau	Treasurer
Yves Saint-Jacques	Sergeant-at-Arms

## Notes historiques

Le 15 novembre 1948, eut lieu, ici même à Montréal, la remise de la charte du club Toastmasters St-Lawrence. C'était, à cette époque, le seul club Toastmasters de l'est du Canada.

Au fil des ans, le club a eu ses hauts et ses bas. Vers 1966, à l'époque où les réunions du St-Lawrence se déroulaient au Martinique Motor Inn, John McCormack, un ex Gouverneur de District, raconta qu'au milieu des années 50, le club était à la croisée des chemins - les trois seuls autres membres et lui-même devaient décider d'arrêter ou de continuer. Ils prirent le pari de continuer et déployèrent les efforts nécessaires à la reconstruction du club. Heureusement, ils réussirent.

St-Lawrence a toujours su maintenir un équilibre entre nouveaux membres et membres expérimentés. Le taux de rétention d'ex-présidents et d'anciens membres, le respect et l'intégrité du programme de formation, ainsi que l'importance et la qualité des évaluations contribuent au succès et à l'excellente réputation de notre club. Pendant plusieurs années, St-Lawrence a pu compter sur plus de soixante membres. Il y a eu plusieurs lieux de réunion au cours des années. Selon les archives, le premier fut le *Naval Officers Club* sur McGregor. Vers les années 65-66, il y eut le *Martinique Motor Inn*, l'*Hôtel LaSalle*, le *HMCS Donnacoma* sur la rue Drummond. En 1978 le *Mount Stephen* accueillait St-Lawrence, le 'MAAA' en 1989, l'*hôtel de la Montagne* en 1991, le *centre récréatif St-Henri* en 2006, la *Brasserie Magnan* en 2007 et notre lieu actuel en 2008, l'*Ambroisie*.

Jusqu'en 1976, le club n'était accessible qu'aux hommes. Ce n'est que trois ans après Toastmasters International que St-Lawrence accepta les femmes. Ce fut certes un pas dans la bonne direction.

Aujourd'hui, hommes et femmes, francophones, anglophones et allophones contribuent à fournir un environnement favorable à l'apprentissage de l'art oratoire. L'accent est mis sur le respect du programme et repose sur la philosophie Toastmasters ainsi que sur la qualité des évaluations. Tous ces efforts perpétuent les multiples accomplissements et réussites de St-Lawrence.

Joyeux 65<sup>e</sup>.

## Charter Members / Membres fondateurs

J. Paul Emot	Ken W. Atkinson	Vic Assaly
Bert Campbell	Ian Craig	Jim Davies
W. Hugh Flynn	Duncan Fraser	Godfrey Gourdeau
A. Len Hancock	Bill Jackson	Jack Maxwell
Brian E. Newey	Dave S. Rattray	Ed Stevens
Ralph Stutt	Yves Saint-Jacques	Syd. W. White
C. Les Hagerman	Ron Wilson	

## Historical Highlights

The St. Lawrence Toastmasters Club was chartered on November 15, 1948, and at that time it was the only Toastmasters Club in Eastern Canada.

Over the years the Club has had its ups and downs. Sometime around 1966 when the Club was meeting at the Martinique Motor Inn, John McCormack, a former President and District Governor, told us about a meeting held in the mid-50's at his home with the Club's 3 members attending. A decision had to be made - either to surrender the charter or give it another shot. The latter course was followed and the three members made an all-out effort to build up the membership. Fortunately, they succeeded.

The Club was able to keep a balance of old and new members without either group dominating. The retention of Past Presidents and the support they bring to the Club and the dedication to professional programming with a strong emphasis on evaluation have been the key to our success. For many years more than sixty members belonged to St. Lawrence.

The Club had a number of meeting places, the earliest recollection being the Naval Officers Club on McGregor. From there we moved in '65 or '66 to the Martinique Motor Inn, then to the LaSalle Hotel, followed by H.M.C.S. Donnacona on Drummond. We then moved back to the LaSalle Hotel, the Mount Stephen Club in 1978, the MAAA in 1989, the hotel de La Montagne in 1991, le centre récréatif St-Henri in 2006, "Brasserie Magnan" in 2007 and our current home in 2008, l'Ambroisie.

We were a "male only" club until approximately 1976. In fact, we had an annual debate for at least 3 years after the international organization gave us the option of admitting female members and finally the change was made by democratic decision. It is certainly something no one regrets.

Thus the balance of French and English-speaking members and those from other language backgrounds, both male and female, dedicated to the basic philosophy of Toastmasters, with particular emphasis on a strong evaluation programme, has helped and continues to help spell success for our Club -- the oldest in District 61.

Happy 65<sup>th</sup>.

## Exécutif 2013-14

## Executive 2013-14



Présidente  
Martina Kugler



Président  
Michel Gadbois



VP Education/VP Éducation  
Nicholas Kepper



VP PR/VP Rel. Pub.  
Pietro Di Benedetto



VP membership/VP recrutement  
Lorena Sanchez



Secrétaire/Secretary  
Mathieu Savage



Traésorière/Treasurer  
Karen Jones



Sgt-at-arms/Huissier  
Italo Magni



Webmestre/Webmaster  
Alex Chan



Coord. Mentorat / Mentorship Coord.  
Nadine Walicki

# Participants

**Maître de cérémonie / MC** Italo Magni

**Sgt-at-Arms / Huissier** Robyn Croll

**Treasurer/Trésorière** Karen Jones

**Toast** Ilya Morozov

**Speakers / Orateurs** Joe Schmer

Élodie Larivée-Magni

Gilles Pelletier

Jacques Lamontagne

**Hall of Fame Presentor**

Présentatrice temple de la renommée

Martina Kugler

**Décorations / Decorations**

Karen Jones

Élodie Larivée-Magni

**Réception / Reception**

Mathieu Savage, Ann Bayley

Monica Czerniak, Robyn Croll

**Programme / Program** Italo Magni

**Coprésidents** Gilles Pelletier

Jacques Lamontagne

## Hall of Famers Membres du temple de la renommée



Italo Magni



Jacques Lamontagne



John Fowler



Frank Hofstetter



John Clarke



Jim McAlpine



Vigi Gurushanta



Ragbir Dhillon



Colette de Moscovaki



Jeannine Scott



Wendy Marshall



Harry Clark



Gilles Pelletier



2013 ????



2013 ????